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PH/1618/2014 

 

J e g y z ő k ö n y v 

 

 

Készült: Heves Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. február 5-én (szerdán) 

16.10 órai kezdettel megtartott nyílt üléséről.  

 

Az ülés helye: Heves Városháza 204-es tanácskozó terme 

 

Jelen vannak: Kozma Tamás, Deli Miklós, Szedlák Szabolcs, Kis Tamás képviselők 

  Csáki Zsigmond polgármester 

           Balázs Ferenc alpolgármester 

 Vona László Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke 

Sárándi István Városfejlesztési Bizottság elnöke (16.55-kor megérkezett az 

ülésre) 

            dr. Nagy Sándor Pénzügyi Bizottság elnöke  

  Szabó Sándor címzetes főjegyző 

  dr. Morvai Zsolt aljegyző 

                       Fehérné Kovács Katalin szakértő 

Dr. Balázs Éva jogtanácsos  

Ecsegi Gábor, Nagy Noémi és Hallai Ferenc csoportvezetők 

Battáné Pétervári Éva könyvvizsgáló 

Czók Zsolt HEVA Kft. ügyvezetője 

Balláné Fülöp Márta HKK intézményvezetője 

Holló Anikó HVÓBKI intézményvezetője 

  

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-testület ülésén jelenlévő 

képviselők száma 8 fő. Sveiczer Sándor tanácsnok és Török János bizottsági elnök jelezte 

távolmaradását. Az ülés határozatképes. A Képviselő-testület a mai ülés alkalmával 1 

napirendi pontot kíván megtárgyalni. 

 

 NAPIRENDI  JAVASLAT BETERJESZTŐ 

 

1/ Indítvány Heves Város Önkormányzat 2014. évi 

költségvetésének megtárgyalására I. forduló 

RENDELET- MINŐSÍTETT TÖBBSÉG 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület 8 igen szavazattal – egyhangúan - határozathozatal nélkül elfogadta a 

napirendi javaslatot. 
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Napirendi pont tárgyalása 

 

1./ napirendi pont tárgya: Indítvány Heves Város Önkormányzat 2014. évi költségvetésének 

megtárgyalása I. forduló 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester 

 

Az indítvány a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester, beterjesztő 

 

Megjegyezte, hogy az ülést megelőzően kiosztásra került a Pénzügyi Bizottság módosító 

javaslata. 

 

 

Ecsegi Gábor csoportvezető 

 

Heves város 2014. évi költségvetési tervezete 1 518 127 E Ft készült el, a „hiány” összege 

135 639 E Ft, amely összeggel megegyező helyi önkormányzatok kiegészítő támogatást 

terveztek be Heves város 2014. évi költségvetésbe abból a célból, hogy a költségvetési 

egyensúlyt megteremtsék. A költségvetés elkészítésekor még nem ismerték a gyermekétkeztetés 

és a múzeumi feladatok  működési támogatásának mértékét, emiatt a 2013. évi költségvetést 

vettük alapul az idei évi költségvetés elkészítése során. Azóta ismertté váltak a normatívák 

mértékei, gyermekétkeztetés esetén a tavalyi évben meghatározott normatívához képest 

kevesebb normatívával számolhatnak az idei év során, ez az összeg 23,3 millió forint. A 

múzeumi feladat ellátás tekintetében pedig egy minimális, 50 E Ft-os emelkedés történt. A 

tervezett forráshiány a fentebb felsorolt összegek különbözetével növekszik, vagyis mintegy 7 

millió forinttal. Kérném a Képviselő-testületet, hogy a szóbeli tájékoztatását figyelembe véve 

tárgyaljon a rendelet elfogadásáról. 

 

 

Kérdések 

 

Kis Tamás képviselő 

 

Megkérdezte, hogy várható-e a szállítói tartozásoknak az adósságkonszolidáció keretében 

történő állami átvállalása. A szállítói tartozások átvállalása nem érinti az önkormányzat 

költségvetését, azonban az önkormányzati ingatlanok eladásánál fontos lehet ennek a 

kérdésnek a tisztázása. A banki hiteleket az állam átvállalta, azonban az indítvány egyik 

mellékletében talált egy olyan sort, mely értelmében 22 millió forint banki kamat került 

betervezésre. Megkérdezte, hogy ezt a 22 millió forintos kamatot ki kell-e fizetnie az 

önkormányzatnak a bankok felé, vagy ez az összeg is az adósságkonszolidáció részét képezi. 

Arról érdeklődött, hogy a Város Rehabilitációs pályázat önerejét átvállalja-e az állam. A 

HEVA Kft. a Sportcsarnok működtetése miatt 15 millió forint támogatást kért az 

önkormányzattól. Tudomása szerint a Képviselő-testület döntése alapján a Városfejlesztési 

Bizottságnak kell meghatározni a bérleti díj mértékét.  Furcsának találja, hogy a HEVA Kft.-

nek bérleti díjat kellene fizetnie a Sportcsarnok működtetése miatt, azonban ennek ellenére 

működési támogatást kér az önkormányzattól. 
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Csáki Zsigmond polgármester, beterjesztő 

 

Az állami adósságkonszolidációval kapcsolatban Heves Város Önkormányzata a szükséges 

döntést meghozta, az állami adósságkonszolidáció végrehajtása folyamatban van.  Jelenleg 

nincs tudomása arról, hogy az állami adósságkonszolidációba a szállítói tartozás is 

beletartozna. Megjegyezte, hogy a szállítói tartozásokat az önkormányzati ingatlan-

eladásokból befolyó pénzből rendezi az önkormányzat. Az ingatlan értékesítésből befolyó 

összegeket az önkormányzat negyedévente fizeti ki a szállítók részére. 

 Hallott olyan hírt is, hogy a szállítói tartozást is rendezni kívánják az adósságkonszolidáció 

keretében, amennyiben erre sor kerülne, úgy a képviselő-testület rendkívüli ülést fog tartani. 

Az állami adósságkonszolidációban szerepelnek a banki tartozások, azonban a banki kamatok 

költségvetésben történő szerepeltetése szükséges, mivel a banknak inkasszációs joga van. A 

pályázati önrészeket és a Heves Városi Sport- és Rendezvénycsarnok ÁFÁ-ját is be kellett 

tervezni a költségvetésbe. 

Jogszabály előírásoknak megfelelően nullás költségvetést kell elfogadnia az 

önkormányzatnak. 

A Város Rehabilitációs pályázattal kapcsolatosan elmondta, hogy eddig az önerő 

finanszírozásával kapcsolatos támogatási kérelmek pozitív elbírálásban részesültek.  

A mai nap során a Járóbeteg Szakellátó pályázat helyzetéről egyeztetett a GYEMSZI-vel. Egy 

projekt menedzsment céget kértek fel, amely cég a továbbiakban a Járóbeteg Szakellátóval 

kapcsolatos pályázat lebonyolítását fogja végezni. Az állam a projektet teljes mértékben 

megfinanszírozza. A Heves Városi Sport- és Rendezvénycsarnokkal kapcsolatban a Képviselő-

testület úgy döntött, hogy 1 év próbaüzemet követően dönt a Heves Városi Sport- és 

Rendezvénycsarnok sorsáról. 

Jelezte, hogy jövő hét szerdán egy pályázat miatt a Képviselő-testület rendkívüli ülését össze 

kell hívnia. 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy jövő hét hétfőig jutassák el észrevételeiket amiatt, 

hogy a költségvetés II. fordulós tárgyalására már a képviselőt-testületi tagok észrevételeinek 

megfelelően átdolgozásra kerülhessen a költségvetés. 

 

 

Kis Tamás képviselő 

 

Jól értette, hogy amennyiben az állami átvállalja a banki tartozásokat, úgy a 22 millió forint 

banki kamat mértékével csökken az önkormányzat 2014. évi költségvetés hiányának a 

mértéke. 

 

 

Ecsegi Gábor csoportvezető 

 

Az állam az önkormányzat 2013. december 31-i adósságállományának megfelelően veszi át az 

önkormányzat adósságállományát. Az önkormányzatnak 2014. január és február hónapban is 

keletkezett kamatfizetési kötelezettsége, vagyis a kamatfizetési kötelezettség nincs benne az 

adósságkonszolidációba, így véleménye szerint a 22 millió forintos banki kamatot a 

költségvetésbe be kell tervezni. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester, beterjesztő 

 

Véleménye szerint, ha a bank korrekt, akkor nem fog inkasszálni.  
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Hozzászólások 

 

Deli Miklós bizottsági elnökhelyettes 

 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az indítványt és 2 igen szavazattal és 1 

tartózkodás mellett foglalt állást. 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúan elfogadásra javasolja a 

módosító javaslatának figyelembevételével.  

 

 

A Pénzügyi Bizottság írásos állásfoglalása a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  

 

 

Kis Tamás képviselő 

 

Összegyűjtötte javaslatait, melyet kért, hogy a Képviselő-testület fontoljon meg. A HEVA Kft. 

feladatellátásával kapcsolatban körülbelül 100 millió forint kiadás található a 

költségvetésben. A Heves Városi Sport- és Rendezvénycsarnok működését az üzleti terv 

függvényében át kell gondolnia a Képviselő-testületnek. Megjegyezte, hogy soknak találta a 

HVÓBKI takarításával kapcsolatos költségeket. Az indítványban olvasható, hogy ha a 

költségvetési szerveknél a kiadások mértéke meghaladja a 10 %-ot, vagy a 150 millió forintot, 

akkor az intézményvezetőjét felelősség terheli. Azt kérte, hogy terhelje felelősség a vezetőt 

akkor is, ha a bevételek nem érik el a tervezett bevétel 90 %-át. Véleménye szerint a 150 

millió forint túllépésnek nincs túl nagy jelentősége, a %-os arányban történő meghatározatást 

is megfelelőnek tartja.  

A Csoda- Vár Tagóvoda esetében fizetendő önerőt véleménye szerint pályázatból, 

támogatásból kellene megoldania az önkormányzatnak. Megjegyezte, hogy az alapítvány az 

önerő további részleteit sem fogja tudni kifizetni. Kérte a Képviselő-testületet, hogy fontolja 

meg a polgármester 3 havi tiszteletdíjának költségvetésbe történő betervezését.  Véleménye 

szerint a polgármester 3 havi tiszteletdíjának költségvetésbe történő betervezése nem jelente 

problémát, amennyiben az önkormányzat a nullás költségvetést tudná tartani, de ebben a 

helyzetben meg kellene fontolni ezt a döntést.   

Megkérdezte, hogy az adósságállomány átütemezésére van-e lehetőség. Véleménye szerint 

jobb lenne, ha az adósság nem az év utolsó részére halmozódna fel, hanem egész évben 

jelentkezne. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester, beterjesztő 

 

Kérte Czók Zsolt ügyvezetőt, hogy Kis Tamás képviselő észrevételére reagáljon. 

A MAG Zrt. múlt héten jelezte, hogy az első kifizetési kérelmet jóváhagyták, a héten 

megérkezett a pénz. A támogatásból a Csoda- Vár Tagóvodában végzett eddigi munkálatokat 

kifizették. Reméli, hogy ugyanaz az elv fog működni a Csoda- Vár Tagóvoda pályázatánál is, 

amely elv a Város Rehabilitációs pályázat estében működött.  

Az intézmények vezetői is felelősek azért, hogy a költségvetési számokat tartsák, hogy azok ne 

csak elméleti számok legyenek. 
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Kis Tamás képviselő 

 

Hangsúlyozta, hogy a HEVA Kft. esetében nem fogalmazott meg kritikát. Elégedett a HEVA 

Kft. munkájával, csak a HVÓBKI takarításával kapcsolatban betervezett költséget soknak 

találta. 

 

 

Czók Zsolt HEVA Kft. ügyvezetője, meghívott 

 

A HEVA Kft. feladatköréhez képest a költségvetési tételeket reálisnak tartja. A HVÓBKI 

takarítási költségében megjelenik 4,5 fő bére + 90 napos helyettesítési díj is. Az intézmény 

esetében megjelennek a költségvetésben a bér- és járulék jellegű kiadások, az általános és 

egyéb költségek és a működési költségek is. A HVÓBKI esetében betervezésre kerültek a 

tisztítószerekkel kapcsolatos kiadások, érintésvédelemmel kapcsolatos kiadások, tűzvédelmi 

feladatok, illetve a javítások költségei.  

Sakkmúzeum esetében is hasonló költségvetési elemek jelennek meg, mint például a bér- és 

járulék jellegű kifizetések. A Sakkmúzeum esetében azonban plusz költségként jelenik meg a 

24 órás felügyelet biztosítása. 

A Sportcsarnok költségvetését még mindig alultervezettnek tartja, a 2013. novemberi 

előirányzatokat vette alapul a költségvetés számításánál. Megjegyezte, hogy a 

Sportcsarnokkal kapcsolatos üzleti terv készítése folyamatban van. Bevétel-orientált 

rendezvényeket próbálnak szervezni. Pénzügyi Bizottság véleménye szerint nullásra kell 

kihoznia a HEVA Kft-nek a Sportcsarnok költségvetését, ezt a kérést nagyon nehezen fogja 

tudni teljesíteni.  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester, beterjesztő 

 

Reményei szerint Heves városnak már nemcsak Sportcsarnoka lesz, hanem az idei évben egy 

tanuszoda is épülni fog. 

 

 

16.55-kor Sárándi István bizottsági elnök megérkezett az ülésre, a jelenlévő képviselők 

száma: 9 fő. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester, beterjesztő 

 

Amennyiben a Képviselő-testület tagjainak bármilyen észrevétele lenne a költségvetéssel 

kapcsolatban, úgy kérem, hogy jövő hét elejéig juttassa el a hivatal számára, hogy 

költségvetés II. fordulós tárgyalására már az észrevételeknek megfelelően átdolgozott anyag 

kerülhessen beterjesztésre. 2014. február 19-i rendkívüli ülés keretében fogja megtárgyalni a 

Képviselő-testület a költségvetés II. fordulóját, amelyet Heves Város Önkormányzat 

Képviselő-testületének minden bizottsága véleményezni fog. A költségvetés véleményezésére 

továbbá felkérték a Hevesi Civil Kerekasztalt is. 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak arról, hogy a polgármester az ülésen 

elhangzott észrevételek és a Pénzügyi Bizottság írásos véleményének figyelembevételével a 
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költségvetés II. fordulós előterjesztését a Képviselő-testület 2014. február 19-i ülésére 

beterjessze. 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 8 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett a 

következő határozatot hozta: 

 

29/2014. (II.5.) önkormányzati határozat 

 

1. Heves Város Önkormányzat költségvetésének második 

fordulójára előterjesztett költségvetése a Heves Városi 

Sport- és Rendezvénycsarnok ÁFA fizetési 

kötelezettségén és a Város Rehabilitációs pályázathoz  

hiányzó önrész összegénél  /50 millió Ft + 64 millió Ft = 

összesen 114 millió Ft/ nagyobb hiányt nem 

tartalmazhat. A tervezett hiány összegére kiegészítő 

támogatási igényt kell benyújtani. 

 

2. Heves Város Önkormányzat költségvetésének első 

fordulójában előterjesztett kiadási előirányzatok 

átvizsgálásával lehetőséges kell teremteni egy 

önkormányzati intézmény – óvoda vagy iskola – 

felújításához szükséges pályázati önrész fedezetére.  

 

3. Amennyiben Heves Város Önkormányzat tudomására 

jut, hogy kiegészítő támogatást nem kap, vagy kevesebb 

támogatást kap az önkormány, mint a hiány összege, 

úgy haladéktalanul döntést kell hoznia a Képviselő-

testületnek arról, hogy az előirányzottak közül mely 

feladatokat maradjanak el. 

 

4.  A Képviselő-testületnek a Heves Városi Sport- és 

Rendezvénycsarnok működését az üzleti terv 

függvényében át kell gondolnia. 

 

5. A Képviselő-testület egyetértett abban, hogy felelősség 

terheli az költségvetési szervek vezetőit, amennyiben az 

intézmények bevételei nem érik el a tervezett bevétel 90 

%-át.  

 

6. Heves Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 

egyet érett, hogy a Csoda- Vár Tagóvoda pályázatához 

kapcsolódó önerőt pályázati forrásból, illetve egyéb 

támogatásból kellene finanszírozni. 

 

7. A Képviselő-testületet fontolja meg a polgármester 3 

havi tiszteletdíjának költségvetésbe történő betervezését. 

 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: költségvetés II. fordulós tárgyalása 

      2014. február 19. 
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Egyéb indítvány, hozzászólás nem lévén Csáki Zsigmond polgármester a képviselő-testület 

ülését 16.59-kor bezárta.  

 

Kmf. 

 

        Csáki Zsigmond   Szabó Sándor  

          polgármester címzetes főjegyző 
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A Képviselő-testület 2014. február 5-i testületi ülésének szavazási eredményei 

Napirend előtti: Szavazás a napirend elfogadásáról 

 
1. napirend: Szavazás arról, hogy Kis Tamás képviselő javaslatainak és a Pénzügyi Bizottság 

módosító javaslatainak figyelembevételével kerüljön beterjesztésre 2014. február 19-én Heves 

Város Önkormányzat 2014. évi költségvetésének II. fordulója. 

 
 


